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7/2012. 

 
JEGYZİKÖNYV 

 
 
Készült: Recsk Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 2012. június 25-én 
megtartott ülésérıl. 
 

Jelen vannak: Jelenléti ív szerint 

Pócs István polgármester: 

Köszönti a megjelenteket, a Képviselı-testület tagjait. Megállapítja, hogy a testület 7 fıvel 
jelen van, az ülés határozatképes, azt megnyitja.   
Jegyzıkönyvvezetınek Kalmárné Kovács Andreát javasolja. 
Kéri, hogy aki egyetért a javaslattal, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
Jegyzıkönyv hitelesítınek felkéri Hugyecz János és Dr. Sófalvi Antal  képviselıket. 
Javasolja, hogy a meghívón szereplı napirendi pontot tárgyalja meg a Képviselı-testület.  
Kéri, hogy aki egyetért a javaslattal, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
 
Pócs István polgármester: 
Tájékoztatást ad az utolsó képviselı-testületi ülés óta és a mai nap között eltelt idıszakban tett 
fıbb intézkedéseirıl. 

•  Május 22-én az Eszterházy Károly Fıiskola tanszállodájában vettek részt egy 
gasztronómiai esten, ahol nagy sikerrel mutatkozott be településünk is. Külön 
köszönet a felkészítı tanároknak a gyermekek mősorának összeállításáért. 

• Május 23-án tárgyalást folytatott a MECSEK ÖKO-val a rekultivációt illetıen. Az elsı 
ütemet befejezték, a második ütemhez a forrás még nem áll rendelkezésükre, várják a 
Kormány döntését erre vonatkozóan. 

• Május 27-én a Hevesi Háziipari Szövetkezet szervezésében és az Önkormányzat 
közremőködésével megrendezték a „Hagyományırzı Napot”, mellyel egyben a recski 
Falunapra is sor került. Nagy sikerő rendezvény volt. Sajnos a recski állampolgárok 
kis létszámmal vettek részt az eseményen.  

• Május 30-án Egészségügyi- és Szociális Bizottsági ülést tartottak. 
• Június 4-én részt vett az Általános Iskolában szervezett Pedagógus Napi ünnepségen. 
• Június 6-án az Ércbánya lakótelep 12 lakásának szennyvízhálózat átvételérıl tárgyalt a 

MECSEK ÖKO Zrt képviselıivel, az önkormányzati döntésnek megfelelıen aláírta az 
errıl szóló megállapodást. 
A rekultivációról is újfent tárgyalást folytatott, a MECSEK ÖKO Zrt. által megbízott 
kivitelezıivel. Felajánlották a településen mőködı néhány civil szervezet anyagi 
támogatását.  Az erre vonatkozóan elküldte a levelét és várja a válaszukat. 

• Június 16-án részt vett a Jámbor Vilmos Általános Iskola tanévzáró és ballagási 
ünnepségén. 

• Június 18-án tanévzáró értekezleten vett részt, ahol Fodor Istvánné és Kazai Bélánét 
nyugdíjas pedagógusokat is köszönthették. Fodor Istvánné vas-diplomát, Kazai Béláné 
arany-diplomát kapott. Ebbıl az alkalomból a pedagógus életpályán eltöltött munka 
megbecsüléseként Fodor Istvánné 50 e Ft összegő nettó jutalmat kapott, Kazai Béláné 
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30 e Ft összegő nettó jutalmat kapott. Ezt az elismerést szeretnék folytatni, a hasonló 
helyben eltöltött oktató-nevelı munka megbecsüléseként. 

• Június 23-án részt vettek Bükkszéken a polgármesterek bográcsfızı-versenyén. Az 
ország különbözı területeirıl mintegy 30 csapat vett részt a rendezvényen. 

• A mai napon megérkezett a Magyar Nemzeti Vagyonügynökségtıl a Recsk, Petıfi úti 
ingatlan átvételérıl szóló megállapodás, melyet az önkormányzat döntésének 
megfelelıen aláírt. 

• ÖNHIKI támogatási igényt nyújtott be Önkormányzatunk, a kért 29 millió Ft-tal 
ellentétben településünket 5.546 e Ft támogatásban részesítette a Belügyminisztérium. 
Sajnos továbbra is küzdenünk kell az intézményeink fenntartásáért. Évrıl-évre a 
kötelezı feladatok ellátását jelentısen meg kell támogatnia az Önkormányzatnak, a 
tavalyi évben ez 62 millió Ft volt (óvoda és iskola). 

• Levelet juttatott el a Honvédelmi Minisztériumhoz, melyben arról kért tájékoztatást, 
hogy a volt „Lángosi” honvédségi ingatlan bele tartozik-e az ingyenesen átvehetı 
honvédségi ingatlanok körébe. Erre vonatkozóan még válasz nem érkezett. 

• Június 24-én nagy sikerrel vett részt a recski Bányászati Kiállítóhely a „Múzeumok 
éjszakája c. rendezvényen - a Mátra Jövıjéért Turisztikai Egyesület szervezésében. 

• Június 17-én megkezdte munkáját a „Szivárvány amatır kézmőves alkotótábor”. A 
táborba 47 gyermek vett részt. A tábor  június 24-én az elkészült mővek alkotásaiból 
kiállítással zárult.  

 
Kéri, hogy akinek a jelentéssel kapcsolatban kérdése, észrevétele van, azt tegye meg. 
A jelentésre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki a 
jelentést elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal tudomásul vette a két ülés 
között végzett munkáról szóló jelentést. 
 
 
NAPIREND 1./  Beszámoló a Csengıvár Óvoda 2011-2012-es tanév munkájáról  

Elıterjesztı: Fásiné Fodor Katalin mb. óvodavezetı 
  
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozó beszámolókat a Képviselı-testület írásban megkapta. Megkérdezi az 
elıadót, hogy van-e szóbeli kiegészítése? 
Szóbeli kiegészítés nem hangzott el, ezért kéri, hogy a napirendre vonatkozó kérdéseket, 
észrevételeket tegyék meg. 
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
Az Oktatási-, Mővelıdési és Sport Bizottság ülésén is kaptak tájékoztatást az 
intézményvezetık részérıl, illetve sor került a pályázataik összefoglalására is. 
  
Maruzs András képviselı: 
Kérdése, hogy milyen az óvodai tornaterem kihasználtsága, mivel a beszámolójában említette, 
hogy mozgásfejlettség terén lemaradásaik voltak az elızı évhez képest. 
 
Fásiné Fodor Katalin mb. óvodavezetı: 
Az óvoda 2010 szeptemberétıl rendelkezik tornaszobával, maximálisan kihasználják a 
lehetıségét. A mozgásfejlettség mérésébe nem csak a „nagy mozgások” fejlettsége, hanem 
finomabb, nem tornatermi szintő mozgások is beletartoznak. 
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Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el. Köszönetet mond az 
óvoda dolgozóinak az elmúlt tanévben végzett munkájukért. 
Kéri a Képviselı-testületet, hogy aki a Csengıvár Óvoda 2011-2012-es tanév munkájáról 
készült beszámolóját elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a beszámolót.  
 
 

41/2012.(VI.25.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete 
megvitatta a Csengıvár Óvoda 2011-2012-es tanév munkájáról 
készült beszámolót, melyet egyhangú szavazattal elfogadott. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: továbbításért jegyzı 
 
 

  NAPIREND 2./   Beszámoló a Jámbor Vilmos Általános Iskola 2011-2012-es tanév 
munkájáról 
 
Elıterjesztı: Hollóné Bódi Katalin iskola igazgató 

 

Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozó beszámolókat a Képviselı-testület írásban megkapta. Megkérdezi az 
elıadót, hogy van-e szóbeli kiegészítése, amennyiben van, azt tegye meg. 
 
Hollóné Bódi Katalin iskola igazgató: 
Tájékoztatásként elmondja, hogy az iskola épületében a nyári szünet elsı hetében már 
elkezdték a legszükségesebb felújítási, karbantartási munkákat. Köszöni, hogy ilyen gyorsan 
lehetıséget biztosított az önkormányzat a munkák elvégzésére. 
 
Pócs István polgármester: 
Tervezték ezt a munkát, a közcélú foglalkoztatásban igyekeztek az adott idıszakra olyan 
szakembereket bevonni, akikkel – ha nem is teljeskörően, de meg tudják oldani a szükséges 
felújításokat. 
 
Maruzs András képviselı: 
Kérdése, hogy az iskolában mőködı Diáksport Egyesület mennyire hitelesen mőködik, 
alapszabálya van-e? A futball terén milyen „szép eredmények” születtek? Továbbá gratulál az 
ÖKO iskola cím elnyeréséhez.  
 
Hollóné Bódi Katalin iskola igazgató: 
A Diáksport Egyesület nem kötelezı iskolai feladat, önálló szervezetként mőködik Lengyel 
Lajos tanár úr vezetésével. Évek óta jól mőködik, szabályos körülmények között. Támogatja 
az úszás-oktatást és egyéb sport tevékenységeket. A tanulók minden sportversenyen elért 
eredményével - ahonnan a gyermekek örömmel térnek vissza – személy szerint maximálisan 
elégedett, csak gratulálni tud hozzá. Valószínősíti, hogy egy sport szakember más eredményt 
tekinthet „szép” eredménynek.   
 



5 
 

Kochné Holló Edit képviselı: 
A magyar közoktatásban 2004-tıl kötelezı mőködtetni diáksport egyesületet, amely önálló 
jogi személy. Un. fejkvóta támogatást biztosítanak a tanulók után, mely támogatás 60 %-át 
tömegsportra kell felhasználni. Minimum 20 % költhetı sport rendezvényre. Ennek költségére 
a mindenkori 3. osztály vesz részt úszás-oktatáson az Erzsébet Szállóval kötött megállapodás 
alapján. Továbbá támogatja a DSE a hátrányos helyzető, jól tanuló és sportoló gyerekeket, a 
diáknapot is finanszírozza. Pályázaton nyert már sporteszközöket (pl. 10 gépbıl álló 
konditerem.), valamint az ÖKO pályázat sportrendezvényeihez szükséges támogatást is.  Egy 
évben négy közgyőlést tart, mely a mindenkori iskolagyőlés. Vezetısége 5 fıs,  tanárokból és 
külsı szakemberekbıl áll (pl. könyvelı).   
A három pályázó felé szól, hogy manapság anyagi megszorításokkal nagyon nehéz minıségi 
munkát végezni, illetve vezetıi beosztást vállalni. Nemcsak mint képviselı, hanem mint 
pedagógus is szembesül a napi problémákkal, nehézségekkel.  
 
Hugyecz János képviselı: 
Szinte minden képviselı – munkájuk révén is - napi kapcsolatban áll a gyermek 
intézményekkel. Úgy látja, hogy a lehetıségekhez képest mindkét intézmény folyamatosan 
fejlıdik. Többet tenni a jelen anyagi körülmények között nem tudnak. Mindkét intézmény 
vezetınek köszöni munkáját. 
 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el. Köszönetet mond az 
iskola pedagógusainak az elmúlt tanévben végzett áldozatos munkájukért. Kéri, hogy a 
település rendezvényein való közremőködésért az igazgatónı továbbítsa köszönetét 
kollégáinak. 
Kéri a Képviselı-testületet, hogy aki a Jámbor Vilmos Általános Iskola 2011-2012-es tanév 
munkájáról készült beszámolóját elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a beszámolót.  
 
 

42/2012.(VI.25.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete 
megvitatta a Jámbor Vilmos Általános Iskola 2011-2012-es tanév 
munkájáról készült beszámolót, melyet egyhangú szavazattal 
elfogadott. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: továbbításért jegyzı 

 
 
  NAPIREND 3./   Tájékoztató a település közrend, közbiztonsági helyzetérıl 

Elıterjesztı: Forgó Tibor körzeti megbízott rendır 
 

 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozó beszámolókat a Képviselı-testület írásban megkapta. Megkérdezi az 
elıadót, hogy van-e szóbeli kiegészítése. 
Szóbeli kiegészítés nem hangzott el, ezért kéri, hogy a napirendre vonatkozóan tegyék meg 
kérdéseiket, észrevételeiket. 
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Észrevételezi, hogy a településen mostanság sajnálatos dolgok történnek. Két nappal ezelıtt is 
szembesült azzal, hogy vízóra akna-fedelet vittek el közterületrıl. Betörések sorozata 
jellemzı, rongálások naponta  (sportpálya-kerítésének elbontása – igaz az újjáépítés minısége 
is kifogásolható) történnek. Nem a rendırség tevékenységét minısíti, de sajnos kevés a rendır 
a területen. A Rendırkapitányság vezetésétıl azt az ígéretet kapták, hogy még egy körzeti 
megbízott rendırt kap a település. Ez sajnos még nem realizálódott, így a jelenlegi körzeti 
rendırre terhelıdik minden. Sajnos egy rendır erejét ezek a dolgok meghaladják.  
A beszámoló alapján a számadatok azt tükrözik, hogy mindenféle bőncselekmény csökkent, 
ugyanakkor naponta szembesülünk a bizonyos csoportok különbözı kártékony 
tevékenységével, viselkedésével. 
 
Forgó Tibor kmb. rendır: 
Az év elején úgy tapasztalta, hogy kevesebb kisebb bőncselekmény (garázdaság, rongálás)  
történt. Az utóbbi idıben fıleg a MÁV sérelmére történtek lopások. Egymaga valóban kevés 
erre a területre. Nem tud arról, hogy rövid idın belül újabb rendır jönne a településre, 
utánpótlásról nincs tudomása. Parádra érkezik július 1-tıl egy új körzeti rendır Budapestrıl.  
 
Pócs István polgármester: 
Az Önkormányzat nevében a Városi Rendırkapitány úrral  felveszi a kapcsolatot a  létszám-
probléma ügyében. 
 
Hugyecz János képviselı: 
Jelenleg 7 státuszból 4 fı van felvéve. A többi település vezetıje is folyamatosan kéri az üres 
helyek betöltését. 
 
Forgó Tibor kmb. rendır: 
A jelenlegi gazdasági helyzetre hivatkozással nem tudják feltölteni az üres álláshelyeket – 
Recsken sem. 
 
Pócs István polgármester: 
Ha visszaakarják szorítani a bőnözést, akkor biztosítani kellene az ehhez szükséges 
feltételeket – pl. eszközök, üzemanyag. Sajnos az Önkormányzat sincs abban a helyzetben, 
hogy a helyiséghasználaton túl, további anyagi támogatást – pl. üzemanyag hozzájárulást 
tudnánk nyújtani - tudnánk nyújtani. A polgárırség sem úgy tud mozogni mostanság, mint 
ahogy elvárható lenne tılük. Civil szervezıdésként a szabadidejüket áldozva végzik 
tevékenységüket, ezért csak kérni lehet, hogy fokozottan végezzék önként vállalt munkájukat. 
 
Maruzs András képviselı: 
A sportpálya kerítésével kapcsolatban elmondja, hogy 1974-ben összefüggıen épült meg. Az 
akkori vezetés részérıl felvetıdött, hogy felfogja az árvizet, ezért lyukacsossá kell tenni. Ezért 
lebontották és így megépítették. Nem is volt gond 1994-ig – mert benne volt a szükséges 
anyag. Majd jött az árvíz és akkor eldılt a kerítés egy része. Az árvíz után felújításra került 
sor, melyet az akkori „KTSZ” végzett el. Azóta döntik fel minden évben kétszer is, a 
kerítésnek azt a szakaszát, amit az 1994-es árvíz után felújítottak. A tégla minıségére is 
megjegyzést tesz, a régire „Mátraderecske” volt írva, amibıl felújították a kerítést, arra pedig: 
„Leier Mátratherm”. A kmb. rendırök helyzete sajnos országosan is jellemzı. 
 
 
Dr. Sófalvi Antal képviselı: 
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Köszönetét fejezi a körzeti rendır által végzett munkáért. Helyzete egyáltalán nem könnyő, 
sajnálatos, hogy a második kmb. rendır státusz betöltése Recsken nem valósult meg. Sajnos - 
a lakosság összetétele miatt is - sok a garázdálkodó, fiatalkorú bőnözı. 
A kmb. rendır további munkájához kitartást kíván. 
 
Pócs István polgármester: 
Összességében megállapítható, hogy jelen viszonyok között romlott a közbiztonság helyzete 
Recsken, még ha a számadatok mást is mutatnak. Egyéb kisebb bőncselekmények, 
rongálások, garázdaság jelen vannak. Kérdése, hogy a drog megjelent-e településünkön? 
Választ csak olyan mértékben vár a kérdésére, amennyi nyilvánosságra hozható. 
 
Forgó Tibor kmb. rendır: 
Igen megjelent. Kijelölt nyomozó kollégái foglalkoznak ezekkel az ügyekkel. 
 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el. A határozati javaslatát 
ismerteti, mely szerint a tájékoztatót elfogadják, a körzeti megbízott munkáját megköszönik, 
de megállapítható, hogy településünkön romlott a közbiztonság helyzete. 
 
 

43/2012.(VI.25.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megvitatta  a 
település közrend, közbiztonsági helyzetérıl készült beszámolót, melyet 
1 tartózkodás mellett, 6 igen szavazattal elfogadott. 
A Képviselı-testület megállapította, hogy településünkön romlott a 
közbiztonság helyzete. Ezért felhatalmazza a polgármestert, hogy a 
Városi Rendırkapitányság vezetıjével felvegye a kapcsolatot további 
körzeti  megbízott rendır Recsk településen történı alkalmazására 
vonatkozóan.  
 
Határidı:  azonnal 
Felelıs:  polgármester 

 
 
  NAPIREND 4./    A Jámbor Vilmos Általános Iskola igazgatói állás betöltésére kiírt 

pályázat elbírálása 
Elıterjesztık: Pócs István polgármester, Varró Gyuláné címzetes 
fıjegyzı 

  
Pócs István polgármester: 
Az általános iskola igazgatói állás betöltésére a megadott határidıig egy pályázat érkezett – 
Hollóné Bódi Katalin részérıl. A Képviselı-testület minden tagja elolvasta, áttanulmányozta 
a benyújtott pályázatot. Megkérdezi, hogy a pályázónak van-e szóbeli kiegészítése.  
Szóbeli kiegészítés nem hangzott el a pályázó részérıl. 
Kéri, hogy erre vonatkozóan tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
 
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
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A pályázatot a törvényben elıírt szervezetek véleményezték. Minden véleményt nyilvánító 
szervezet támogatja a pályázó kinevezését. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Tájékoztatja a Képviselı-testületet, hogy a pályázó nyilatkozata alapján hozzájárult pályázati 
nyílt ülésen történı elbírálásához. A képviselı-testület az Ötv. alapján dönthet arról, hogy  
döntését nyílt vagy titkos szavazással hozza-e meg. 
 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy aki egyetért azzal, hogy a döntést nyílt szavazással hozzák meg, kézfelnyújtással 
jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület 3 nem szavazattal és 4 igen szavazattal a nyílt 
szavazást fogadta el. 
 

44/2012. (VI.25.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete 4 igen és 3 nem 
szavazattal úgy döntött, hogy a Jámbor Vilmos Általános Iskola igazgatói 
állás betöltésére érkezett pályázatra vonatkozó döntését nyílt szavazással 
hozza meg. 
 
Határidı:  azonnal 
Felelıs:  jegyzı 

 
Pócs István polgármester: 
További kérdés, észrevétel nem hangzott el a napirendre vonatkozóan, ezért kéri, hogy aki 
támogatja a Jámbor Vilmos Általános Iskola vezetıi teendıinek ellátásával Hollóné Bódi 
Katalin iskolaigazgatót bízza meg, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapítja, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal – minısített többséggel - 
egyetértett Hollóné Bódi Katalin megbízásával. 
 
 

45/2012. (VI.25.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. LXV. törvény 10. § (1) b) bekezdése 
alapján, Hollóné Bódi Katalin iskolaigazgatót bízza meg 2012. 
augusztus 1-tıl 2017. július 31-ig a Jámbor Vilmos Általános Iskola 
vezetıi teendıinek ellátásával. 

 
Felelıs:  Varró Gyuláné címzetes fıjegyzı 
Határidı:  2012. július 31. 

 
Pócs István polgármester: 
Az általános iskola újból megválasztott igazgatójának gratulál, munkájához sok sikert kíván. 
 
 
 
 
NAPIREND 4./ A Csengıvár Óvoda óvodavezetıi állás betöltésére kiírt pályázat 
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elbírálása 
Elıterjesztık: Pócs István polgármester, Varró Gyuláné címzetes 
fıjegyzı 

 
Pócs István polgármester: 
Az óvodavezetıi állásra két érvényes pályázat érkezett, mert a harmadik pályázó 2012. június 
20-án - a határidıben benyújtott - pályázatát visszavonta. Megkérdezi a pályázókat, hogy 
szóbeli kiegészítést kívánnak-e pályázatukhoz hozzáfőzni.  
Szóbeli kiegészítés nem hangzott el a pályázók részérıl. 
 
Az óvodavezetıi állás betöltésére vonatkozó döntés meghozatala történhet titkos vagy nyílt 
szavazással. Kéri, hogy aki egyetért azzal, hogy titkos szavazással történjen meg a döntés 
meghozatala, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület szavazat a titkos szavazást hagyta jóvá. 
A titkos szavazás lebonyolítására Szavazatszámláló Bizottságot kell létrehozni. 
A Szavazatszámláló Bizottság tagjainak javasolja: Varró Gyuláné jegyzıt, Brassai Péter 
képviselıt  és Kalmárné Kovács Andrea jegyzıkönyvvezetıt. 
Kéri, hogy aki egyetért azzal, hogy a Szavazatszámláló Bizottság tagjainak a javasolt 
személyek kerüljenek megválasztásra, kézfelnyújtással jelezze. 
 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület 1 tartózkodás mellett 6 igen szavazattal egyetértett a 
javasolt személyek megválasztásával. 
 

46/2012.(VI.25.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

1. Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete 4 igen 
és 3 nem szavazattal úgy döntött, hogy a Csengıvár Óvoda 
óvodavezetıi állás betöltésére érkezett pályázatokra vonatkozóan 
titkos szavazással hozza meg döntését.  

2. A titkos szavazás lebonyolítására létrehozta a Szavazatszámláló 
Bizottságot, melynek tagjaivá 1 tartózkodás mellett, 6 igen 
szavazattal megválasztotta Varró Gyuláné jegyzıt, Brassai Péter 
képviselıt és Kalmárné Kovács Andrea jegyzıkönyvvezetıt. 

 
Határidı: azonnal 
Felelıs: jegyzı 
 

Pócs István polgármester: 
A titkos szavazás idejére szüntet rendelt el. 
 

SZÜNET 
 
Pócs István polgármester: 
A szünet után felkéri a Szavazatszámláló Bizottságot, hogy ismertesse az eredményt. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Az urnában 7 db szavazólapot találtak, mind a 7 érvényes szavazat. Megállapították, hogy 
Fásiné Fodor Katalin 5 db érvényes szavazatot, Borosné Kollár Mária 2 db érvényes 
szavazatot kapott. 
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Pócs István polgármester: 
Az óvoda újonnan megválasztott vezetıjének gratulál, munkájához sok sikert kíván.  
  
47/2012. (VI.25.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. LXV. törvény 10. § (1) b) bekezdése alapján, 
Fásiné Fodor Katalin óvodavezetıt bízza meg 2012. augusztus 1-tıl 2017. július 
31-ig a Csengıvár Óvoda vezetıi teendıinek ellátásával. 
 
Felelıs:  Varró Gyuláné címzetes fıjegyzı 
Határidı:  2012. július 31. 
 
 
NAPIREND 6./ Elıterjesztés Recsk Nagyközség Önkormányzata közép- és hosszú  
   távú vagyongazdálkodási tervérıl 

Elıterjesztı: Pócs István polgármester 
 
 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozó írásos elıterjesztést és határozati javaslatot a Képviselı-testület 
megkapta. Kéri, hogy a napirendre vonatkozóan tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Maruzs András képviselı: 
A határozati javaslat utolsó mondatával kapcsolatban – mely szerint az „önkormányzati 
intézmények energiafelhasználását racionalizálni kell, a közvilágítás energia hatékonyságát 
lehetıség szerint növelni kell” – észrevételezi, errıl az elmúlt évben volt egy testületi 
határozat is. Ha nem tudnak munkahelyeket teremteni, pénzt szerezni csak takarékoskodással 
lehet. Megszavazták, hogy megfelezik a közvilágítási lámpákat. Ezt felülírta egy másik 
testületi döntés, arra való hivatkozással, hogy a jegyzı asszonynak kellett volna vállalni a 
felelısséget, hogy megfelezzék. 
 
Pócs István polgármester: 
Nem a megfelezésért kellett volna vállalni a jegyzı asszonynak a felelısséget, hanem 
kikapcsolásból ebbıl eredı balesetekért (útkeresztezıdés, gyalogátkelıhely). 
 
Maruzs András képviselı: 
Kérdése akkor, hogy a Rákóczi úton lévı nyakig érı gödrökért ki vállalja a felelısséget? Ha 
nincs pénz kátyúzásra, akkor valamilyen módon szerezni kell – ennyi felelısséget vállalhat a 
jegyzı asszony a településért. Ezen a részen járhatatlan az út. 
Kérdése még, hogy mennyi közvilágítási lámpa van a településen, milyen kivitelő, milyen 
teljesítményő? 
Visszatér arra, hogy 2008-ban 11 millió Ft, 2009-ben 11 millió Ft, 2010-ben 7 millió, 2011-
ben 6 millió Ft volt a közvilágítási költség.  
 
Pócs István polgármester: 
A lámpatest égıinek kicsavarásával nem lehet megoldani, hogy csökkentsék a közvilágítási 
lámpák számát. Az ÉMÁSZ ezt nem engedélyezte, ki kellene kötni ami pénzbe kerül. Igaz az 
Önkormányzat olyan helyzetben van, hogy „kátyútlanításra” kevés pénz áll rendelkezésre. 
Erre a célra 800 e Ft-ot terveztek a 2012. évi költségvetésben. Tárgyalásokat folytatnak erre 
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vonatkozóan. A közeljövıben a Rákóczi út és a Hunyadi út kátyú mentesítésére tervezik 
felhasználni ezt az összeget. 
A közvilágítási lámpatestek számát jelenleg nem tudja megmondani, írásban megkapja 
képviselı úr az erre vonatkozó választ. 
Való igaz, hogy a jegyzı asszonynak kellene felelısséget vállalni minden olyan balesetért, 
ami ott történik, ahol megszüntetik a közvilágítást. Erre nem kötelezheti sem ı sem a 
Képviselı-testület, hogy a jegyzı asszony ezért vállalja a felelısséget. 
Ha a kátyúzási probléma miatt történik baleset, akkor azért - megfelelı bizonyítás mellett - az 
önkormányzatnak kell vállalni a felelısséget.   
 
Maruzs András képviselı: 
Tájékozódott az ELMÜ-ÉMÁSZ szakemberénél, és elmondta, hogy kicsavarható a lámpatest. 
Magyarországon 19 kis településen nincs közvilágítás, Angliában – nálunk jóval gazdagabb 
országban -  700 kis településen nincs, mert olyan nagy az energiaigénye. Szerinte annyira 
nagy balesetveszélyt nem okozhat, ha minden másodikat kiiktatnák. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Amikor a  polgármester úr megkereste ezzel a problémával az ÉMÁSZ-t, akkor a válaszukban 
azt az összeget is közölték, amennyiért ezt a munkát elvégezték volna. Elég nagy összeget 
közölt a szolgáltató, ami legalább akkora súllyal bírt, mint a kikapcsolásból eredı, jegyzıt 
terhelı felelısség. Természetesen a testület döntését ez nagymértékben befolyásolta. 
A pénzügyi csoportvezetı egy korábbi ülésen megválaszolta Maruzs képviselı úrnak a 
közvilágítási költségek évenkénti különbségének okát. 
A közvilágítás korszerősítése 2002-ben történt meg. A korszerősítés bekerülési költségét a 
szolgáltató vállalta, mivel a korszerősítésre benyújtott pályázat elutasításra került. Az ÉMÁSZ 
azt a javaslatot tette, hogy elvégzi a korszerősítést saját költségén, melyet az Önkormányzat 6 
év alatt részletekben, ún. többlet-üzemeltetési díjként, a közvilágítási díjtétel részeként 
fizethet meg a beruházónak.  A korszerősítés miatt a közvilágítási költség csökkent, viszont az 
éves díjhoz hozzáadódott a beruházás költsége. A közvilágítási díj 2010. évben 7 millió Ft-ra, 
2011. évben 6 millió Ft-ra csökkenése nem  a közvilágítási költség egész éves díja, hanem az 
év végéig kifizetett áramdíj összege. A kiszámlázott fogyasztás lényegesen több volt, de 
pénzügyi okok miatt a többi számla nem került kiegyenlítésre. Többek között az ilyen 
kiegyenlítetlen számláink alapozták meg az ÖNHIKI kérelmet is. A tartozások összegét - a 
várható 2012. évi kiadásokkal együtt – az idei  költségvetésbe betervezték.  
 
Pócs István polgármester: 
Megkérdezi Maruzs képviselı urat, hogy a feltett kérdésére – mely szerint mennyi a 
közvilágítási lámpák száma és ezeknek mennyi a teljesítménye – elfogadja-e, hogy írásban 
adják meg a választ? 
 
Maruzs András képviselı: 
Elfogadja. 
 
Pócs István polgármester: 
Településünk nagyon nehéz helyzetben van,  az Önkormányzat csaknem minden ingatlana 
fedezetként szolgál a hitel felvételekhez. A Recski Hírmondóban a falu nyilvánossága elé 
tárták, hogy mibıl erednek ezek az anyagi gondok. A legnagyobb gond a normatív támogatás 
hiánya, ami sajátságos helyzetünkbıl adódóan évrıl-évre problémát okoz, annak ellenére, 
hogy a recski iskola a környék legnagyobb és legjobban felszerelt iskolája. Társulni nem tud 
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az iskola, éppen ezért a normatív támogatás is ilyen kevés. Sajnos az Önkormányzat minden 
fejlesztési lehetıségét felemészti a két oktatási intézmény kötelezı feladat ellátása.  
Az adósságrendezés bármikor bekövetkezhet, mivel bármelyik hitelezı megindíthatja az 
eljárást az Önkormányzat ellen. Példaként említi az ÉMÁSZ-t, aki a közelmúltban 46.000.-Ft 
lejárt határidejő tartozás miatt kapcsoltatta volna ki 16 fogyasztási mérıhelyen az áramot. A 
kikapcsolás végül is meghiúsult, amikor a hátralék rendezése ügyében a szerelınek sikerült 
elérnie a saját telefonján a megadott telefonszámot, ami neki többszöri próbálkozás ellenére 
sem sikerült. 
 
Maruzs András képviselı: 
A Várbükki úton lévı üres telekkel kapcsolatban – amelyen az alap el lett bontva - és most 
mezıgazdasági gépeket tárol rajta az, aki a Csevice-kúthoz vezetı utat elvette.  
 
Brassai Péter képviselı: 
A mezıgazdasági eszközök nem azé, aki felszántatta az utat, hanem Bocsi Tamás ıstermelıé, 
használja a területet, cserébe a karbantartási kötelezettség elvégzését vállalta.  
Az üres telek, amelyen az alapot lebontották, az egy másik telek a Várbükki úton, ez az OTP 
Bank tulajdona. 
 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki 
elfogadja Recsk Nagyközség Önkormányzata közép- és hosszú távú vagyongazdálkodási 
tervérıl készült határozati javaslatot, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapítja, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a határozati javaslatot. 
 
48/2012.(VI.25.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete elfogadja Recsk 
Nagyközség Önkormányzata közép- és hosszú távú vagyongazdálkodási tervét az 
alábbiak szerint: 

I. Középtávú vagyongazdálkodási terv 
1. Az önkormányzati vagyonnal - mint a nemzeti vagyonnal – felelıs módon, 

rendeltetésszerően kell gazdálkodni. 
2. A vagyongazdálkodás feladata az önkormányzat teherbíró képességéhez igazodó, 

elsıdlegesen a közfeladatok ellátásához szükséges vagyon, egységes elveken alapuló, 
hatékony és költségtakarékos mőködtetése, értékének megırzése, állagának védelme, 
hasznosítása, gyarapítása, a feleslegessé váló vagyontárgyak elidegenítése. 

3. Az önkormányzati vagyonfejlesztés céljait a Képviselı-testület döntései és az éves 
költségvetési rendelet határozza meg. 

4. A nemzeti vagyon alapvetı rendeltetése a közfeladat ellátásnak biztosítása, 
hasznosításának célja a kötelezı és önként vállalt feladatok hatékony és eredményes 
ellátása. 

5.  Az önkormányzati vagyon hasznosításának formái: 
5.1.  Feladatok ellátásához nem szükséges vagyon elidegenítése 

 A rendelkezésre álló szabad vagyon értékesítését forgalmi értékbecsléssel 
megalapozva, nyilvános pályázati kiírás alapján, vagyonrendelet elıírásai 
szerint a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. Törvény alapján kell 
lefolytatni. A vagyon értékesítésébıl származó bevétel elsısorban fejlesztési 
kiadások, fejlesztési hitelek törlesztésének fedezetéül szolgálhat. 
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5.2. Bérlet útján történı hasznosítás 
A lakás és nem lakás célú helyiségek, valamint telkek hasznosítása elsısorban 
bérleti szerzıdés keretében tehetı meg. A bérlet útján nem hasznosított 
ingatlan esetében törekedni kell arra, hogy minél rövidebb ideig legyen 
kihasználatlan állapotban, ennek elkerülése érdekében folyamatos pályáztatás 
szükséges. A pályáztatás módja, az épület bérbeadás útján történı 
hasznosításának önkormányzat honlapján való feltüntetése. 
 

5.3. Vállalkozás folytatásával történı vagyonhasznosítás 
Az önkormányzati feladatok ellátásához nélkülözhetı vagyonnal vállalkozási 
tevékenység folytatható. Az önkormányzati vállalkozás az alaptevékenységet 
nem veszélyeztetheti. Az önkormányzat csak olyan gazdálkodó szervezetben 
vehet részt, melyben felelısége nem haladja meg vagyoni hozzájárulásának 
mértékét.  

6.  Kiemelt figyelmet kell fordítani a vagyonnyilvántartás aktualizálására, melynek 
fontosságát hangsúlyozza az önkormányzati vagyonban bekövetkezı várható 
változások. 

7. Az önkormányzat vagyongazdálkodását az átláthatóság, a döntések nyomon 
követhetıségének, legmagasabb közösségi haszon elérésének egységes elvei szerint 
folytatja. 

8. Az önkormányzat a vagyonát a elsıdlegesen feladatainak megvalósítására használja, 
azonban az ehhez nem szükséges, feleslegessé váló vagyontárgyakat hasznosítani kell. 
A gazdaságosan nem hasznosítható vagyontárgyakat értéküket megırizve kell 
tulajdonban tartani. 

9. Amennyiben az adott vagyontárgy tulajdonban tartásával összefüggı fenntartási és 
karbantartási költségek elıreláthatóan nagyobbak, mint a vagyontárgyak várható 
értéknövekedése, a vagyontárgy elidegeníthetı. Az elidegenítés során, a piacon 
elérhetı legmagasabb árra, vagy az összességében az Önkormányzat számára 
legkedvezıbb ellenérték elérésére kell törekedni. 

 
II. Hosszútávú vagyongazdálkodási terv 

 
1. Alapjául a középtávú vagyongazdálkodási terv szolgál. 
2. A vagyonhasznosítás során a bevételszerzés, illetve kiadáscsökkentés mellett szem 

elıtt kell tartani azt, hogy az ne vezessen az önkormányzat vagyonának feléléséhez.  
3. A piaci helyzet ismeretében évente felül kell vizsgálni az értékesítésre váró, más 

módon nem hasznosítható vagyontárgyakat. 
4. A vagyon hasznosításából származó bevételeket minél nagyobb arányban a 

megmaradó vagyontárgyak értékének megırzésére, illetve beruházásra kell fordítani. 
Ennek érdekében minden kedvezı feltételekkel kiírt pályázati lehetıséget ki kell 
használni 

5. Az önkormányzati intézmények energiafelhasználását racionalizálni kell, a 
közvilágítás energia hatékonyságát lehetıség szerint növelni kell. 

 
NAPIREND 7. Döntés Recsk Nagyközség Önkormányzata és a Recski Roma  
   Nemzetiségi Önkormányzat között kötendı együttmőködési  
   megállapodásról 

Elıterjesztı: Varró Gyuláné címzetes fıjegyzı 
 
Pócs István polgármester: 
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A Képviselı-testület írásban megkapta a napirendre vonatkozó megállapodás-tervezetet. 
Megkérdezi, hogy jegyzı asszonynak van-e szóbeli kiegészítése? 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Elmondja, hogy a korábbi években is volt együttmőködési megállapodása az 
Önkormányzatnak a Kisebbségi Önkormányzattal, akik idıközben jogszabály változás alapján 
Roma Nemzetiségi Önkormányzatként vannak elnevezve.   
A megállapodás szükségességét a nemzetiségek jogairól szóló jogszabály teszi szükségessé.  
A költségvetési év kezdetekor is számolni kell változással. Korábban a kisebbségi 
önkormányzatok az államtól kaptak normatív támogatást, melyet a települési önkormányzat 
kiegészíthetett. Most a törvény alapján a megállapodásban kötelezettséget kell vállalnia az 
Önkormányzatnak, hogy 2013. január 1-tıl a nemzetiségi önkormányzat mőködéséhez átadott 
helyiségek vonatkozásában a költségviselı a tulajdonos helyi önkormányzat. Ebbıl az 
következik, hogy a finanszírozásban is változás következik, mely szerint a nemzetiségi 
önkormányzat mőködési költségeit a helyi önkormányzat fogja fedezni.  
Ezt az 1. pont a.) alpontjában szerepeltették is. A napi együttmőködés a megállapodás alapján 
történt eddig is. A megállapodást javasolja elfogadásra a képviselı-testületnek. 
 
 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki 
elfogadja Recsk Nagyközség Önkormányzata és a Recski Roma Nemzetiségi Önkormányzat 
között kötendı együttmőködési megállapodást, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapítja, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a megállapodást. 
 
 

49/2012.(VI.25.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megvitatta 
Recsk Nagyközség Önkormányzata és a Recski Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat között létrejött együttmőködési megállapodást, melyet 
egyhangú szavazattal elfogadott. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs:  jegyzı 

 
 

 
INDÍTVÁNYOK, BEJELENTÉSEK 
 
 
Pócs István polgármester: 
Ismerteti a Képviselı-testülettel az Észak-magyarországi Regionális Vízmővek Zrt. 
üzemeltetıi megállapodását a szennyvízhálózat és szennyvíztelep használati díjáról. A hálózat 
használati díja 1.867 e Ft (nettó)  – bevált gyakorlat, hogy minden évben az Önkormányzat ezt 
az összeget beruházási, felújítási munkákra visszaadja az ÉRV Zrt-nek. Ebbıl az összegbıl a 
Repeczky úti és a Gárdonyi úti átemelı szivattyúkat újítanák fel.  A  szennyvíztelep esetében 
3.760 e Ft (nettó) összeg a használati díj, mely összegbıl kompresszort kívánnak vásárolni 1 
M Ft-ért, akna felújítás 2 M Ft összegben kívánnak megvalósítani, a fel nem használt összeget 
pedig az Önkormányzat számlájára visszautalják.    
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Kéri, hogy az elıterjesztésre vonatkozóan tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Maruzs András képviselı: 
Kérdése, hogy meddig tart a MÁTRAKOMM 2000 Kht. felszámolása? 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Folyamatban van a bíróságnál, de ha kéri a képviselı úr, írásban is megkérdezhetik az eljáró 
bíróságtól és a kapott választ legközelebbi ülésen ismerteti. 
  
Maruzs András képviselı: 
Valamilyen kiadás itt is van, de ha lezárul a felszámolás, nem lesz személyi költség. 
 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki 
elfogadja az ismertetett megállapodásokat, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapítja, hogy a Képviselı-testület 1 tartózkodás mellett, 6 igen szavazattal elfogadta a 
megállapodásokat. 
 
 

50/2012.(VI.25.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megvitatta az 
Önkormányzat mint tulajdonos és az Észak-magyarországi Regionális 
Vízmővek Zrt. (3700 Kazincbarcika, Tardonai u. 1.) mint  üzemeltetı 
között létrejött, 2012 évi  csatornahálózat és szennyvíztelep elnevezéső 
szennyvízközmővek használati díjának felhasználására vonatkozó 
megállapodást. A testület a megállapodást többségi szavazással 
elfogadta.  
 
Határidı:   azonnal  
Felelıs:   polgármester 

 
 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy tegyék meg további kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Maruzs András képviselı: 
Kérdése, hogy a Csevice-kút használható állapotban van-e?  
 
Pócs István polgármester: 
Nincs használható állapotban.  
 
Maruzs András képviselı: 
A faluból sokan hordják innen a vizet. Akkor ki kell tenni egy tájékoztató táblát. 
 
Pócs István polgármester: 
Ki fogják tenni a táblát, hogy nem iható a víz. Annyi tájékoztatást még elmond, hogy a 
Csevice-kút nem az önkormányzat tulajdona. Ez 1990-tıl így van, osztatlan közös tulajdon, 
28 fı résztulajdona van benne. Sajnálja, hogy ez régebben így történt.  
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Pócs István polgármester: 
Az ülésen további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért mindenkinek megköszönte a 
részvételt és az ülést 17,40 órakor bezárta. 
 

K.m.f. 
 

  
 Pócs István Varró Gyuláné  
 polgármester címzetes fıjegyzı  
 
 
 

 Hugyecz János Dr. Sófalvi Antal 
 jegyzıkönyv hitelesítı jegyzıkönyv hitelesítı 
 
 
 
 

 


